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1. Activitatea în cadrul Agenției pentru 

Monitorizarea și Evaluarea Performanțelor 

Întreprinderilor Publice (AMEPIP)



 În urma unui proces transparent 

și riguros de selecție, am fost 

selectat pentru funcția de 

Președinte al Agenției pentru 

Monitorizarea și Evaluarea 

Performanțelor Întreprinderilor 

Publice (AMEPIP).

 Prin Decizia Prim-Ministrului 

Marcel Ciolacu nr. 466/2023, am 

fost numit primul președinte al 

Agenției pentru Monitorizarea și 

Evaluarea Performanțelor 

Întreprinderilor Publice. 

 Decizia a fost  publicată în 

Monitorul Oficial nr. 1042 din 16 

noiembrie 2023.

Numirea în funcția de 

președinte al AMEPIP



Obiective:

 În cadrul eforturilor continue de aliniere la standardele internaționale și
de pregătire pentru aderarea la Organizația pentru Cooperare și
Dezvoltare Economică (OCDE), am implementat o serie de măsuri pentru
a crește transparența, eficiența și responsabilitatea în gestionarea
companiilor de stat.

 Obiectivele fundamentale ale mandatului meu includ:

 consolidarea transparenței, prin publicarea periodică a indicatorilor
de performanță financiară și nefinanciară, precum și a indicatorilor-
cheie de performanță ai celor aproximativ 1.400 de întreprinderi
publice (centrale și locale) într-un Tablou de bord, un instrument de
lucru de monitorizare accesibil pe platforma AMEPIP
https://amepip.gov.ro/;

 îmbunătățirea eficienței operaționale, prin monitorizarea
performanțelor companiilor publice;

 asigurarea transparenței procedurilor de selecție a membrilor
Consiliilor de Administrație/Consiliile de Supraveghere în
întreprinderile publice, cu mandate de 4 ani, prin care să se încheie
perioada de provizorate.

https://amepip.gov.ro/


Realizări:

Tabloul de bord, un instrument 
unic în România

Am dezvoltat Tabloul de bord, 
primul sistem de monitorizare și 

evaluare a companiilor de stat din 
România, unde sunt indicatorii 
financiari, non-financiari și de 

guvernanță corporativă.

Operaționalizarea AMEPIP

Am operaționalizat agenția 
AMEPIP, ceea ce a implicat 

stabilirea procedurilor 
interne, recrutarea 

personalului și definirea 
obiectivelor strategice.

Proceduri de selecție pentru 
membri în CA/CS

Am demarat procedurile de 
selecție pentru peste 100 de 

membri în Consiliile de 
Administrație/Consiliile de 

Supraveghere ale companiilor 
publice

Corpul administratorilor

de întreprinderi publice

Pe platforma AMEPIP există o 
secțiune dedicată, unde orice
persoană fizică sau juridică se 
poate înscrie, prin intermediul

unui simplu formular.

Platforma AMEPIP

Prima platformă publică de 
monitorizare a 

performanțelor companiilor 
de stat, ce conține  un 
tablou de bord, realizat 
împreună cu Serviciul de 

Telecomunicații Speciale.

 AMEPIP monitorizează 7% din economia României, ceea ce înseamnă 216 companii

deținute direct de către Guvern şi aproximativ 1.200 de către autoritățile publice locale.

 De la numirea mea în funcție, am făcut pași importanți în direcția transformării AMEPIP

într-un centru de excelență în guvernanța corporativă la nivelul administrației centrale.

Formarea unei echipe de 
specialiști

Am format o echipă de 
specialiști în diverse domenii 
esențiale pentru guvernanța 
corporativă cu misiunea de a 
monitoriza, asista și evalua 

companiile de stat.



 Aceste realizări sunt esențiale 

pentru a asigura o guvernanță 

corporativă eficientă și 

responsabilă în companiile de 

stat, contribuind astfel la 

obiectivul nostru strategic de 

aderare a României la OCDE.

 Continuăm să ne îmbunătățim 

procesele și să ne adaptăm 

strategiile pentru a ne asigura că 

suntem pe drumul cel bun către 

excelență administrativă și 

transparență!



WEBSITE AMEPIP: https://amepip.gov.ro/ 

 Posturi vacante în 

Consiliile de Administrație 

 Corpul administratorilor 

de Întreprinderi Publice;

 Integritatea 

instituțională;

 Tabloul de Bord.

Platforma conține
elementele cheie:



Numărul 

întreprinderilor 

publice din 

România pe 

județ



 Rrecrutarea cât mai mult

posibil din sectorul privat;

 Creșterea transparenței și

a încrederii în sectorul

public;

 Până la sfârșitul anului

2024 vor fi ocupate mai

mult de 100 de posturi.

Punct unic de contact pentru întreprinderile publice de 

subordonare centrală, similar cu platforma de recrutare

e-jobs poziții CA



Corpul administratorilor de Întreprinderi Publice

 Rol esențial în guvernanța

corporativă a întreprinderilor

publice;

 Posturi vacante în Consiliile de

Administrație;

 Lansarea procedurilor de

selecție organizate de AMEPIP



Platforma AMEPIP: https://amepip.gov.ro/



Platforma AMEPIP: https://amepip.gov.ro/



Tabloul de bord AMEPIP privind performanța 

întreprinderilor publice

 Un instrument de lucru pentru

monitorizarea performanței

întreprinderilor publice prin

intermediul căruia vor fi urmăriți

indicatorii de performanță financiară și

nefinanciară și indicatorii-cheie de

performanță;

 Asigurarea transparenței procesului

decizional în administrația publică;

 Date relevante pentru aproximativ

1.400 de întreprinderi publice

(centrale și locale): informații privind

identificarea întreprinderilor, date

financiare, indicatori financiari,

indicatori nefinanciari, guvernanță

corporativă.



Tabloul de bord: date comparative, indicatori 

financiari, nefinanciari, de guvernanță corporativă



TABLOUL DE BORD



Evenimentul de 
operaționalizare a 

AMEPIP 

Palatul Victoria, 

6 martie 2024



Operaționalizarea AMEPIP, un pas important pentru 

îmbunătățirea performanțelor companiilor de stat!



 În calitate de președinte al AMEPIP), am

observat diferențe mari de performanță între

companii - unele sunt profitabile, în timp ce

altele înregistrează pierderi semnificative.

 Eficiența și transparența în administrarea

acestor companii nu sunt doar necesare, ci

cruciale.

 O gestionare responsabilă și eficientă este

cheia succesului lor și, implicit, a economiei

noastre.

 Sunt hotărât să implementăm standarde

înalte de profesionalism și integritate în

alegerea conducerii acestor entități.

 Un management competent și transparent nu

este doar de dorit, ci absolut necesar.

 Angajamentul meu este pentru o reformă

sustenabilă și eficientă în sectorul

companiilor de stat, recunoscând atât

provocările, cât și oportunitățile acestui

proces.



AMEPIP, parteneriat educațional 

cu Envisia – Boards of Elite

 AMEPIP a semnat un parteneriat educațional cu
Envisia - Boards of Elite dedicat susținerii
principiilor guvernanței corporative și învățării
continue la nivel de board.

 Acest parteneriat strategic subliniază
angajamentul nostru față de promovarea
guvernanței corporative responsabile și
eficiente.

 Parteneriatul consolidează rolul AMEPIP de
coordonare și monitorizare a acțiunilor și
politicilor de guvernanță corporativă pentru a
asigura un climat corect și transparent la
nivelul întreprinderilor publice.



2. Evenimente oficiale



 România a făcut pași concreți către
aderarea la OECD, revizuind OUG nr.
109/2011 și implementând norme de
guvernanță corporativă pentru companiile
de stat. Guvernul a demarat discuții cu
grupurile de lucru OECD, consolidând astfel
guvernanța corporativă a acestor entități.

 În colaborare cu OECD și în cadrul PNRR, se
constituie o entitate independentă pentru
monitorizarea proprietății de stat,
promovând transparența și eficiența în
selecțiile membrilor consiliilor de
administrație. Aderarea la OECD aduce
beneficii financiare, stimulând investiții,
crearea de locuri de muncă și atragerea
experților români din diaspora pentru
contribuții semnificative la dezvoltarea
economică și socială.

 România progresează în alinierea cu OECD
după 18 ani de colaborare și angajament.

România a făcut pași concreți către aderarea la OECD, revizuind 

OUG nr. 109/2011 și implementând norme de guvernanță 

corporativă pentru companiile de stat



Legea parteneriatului public-privat deschide drumul 

spre dezvoltarea durabilă și inovativă a României!

 Promulgarea Legii parteneriatului public-privat va
revoluționa modul în care statul și sectorul privat își
unesc forțele pentru o dezvoltare durabilă și inovativă a
României.

 Această lege nu este doar o simplă modificare legislativă,
ci un angajament ferm pentru proiecte care ating direct
viața cetățenilor. Prin deschiderea către finanțarea
privată, inclusiv cele 3 miliarde de euro din Fondurile
private de pensii, ne asigurăm că spitale, școli, drumuri și
alte infrastructuri esențiale vor deveni realitate mai rapid
și mai eficient.

 Suntem pregătiți să transformăm proiecte-pilot în modele
de succes, s-ar putea începe rapid proiecte de peste 400
de milioane de euro, demonstrând puterea colaborării
pentru binele comun. Această lege este dovada că,
împreună, putem construi o Românie mai prosperă și mai
conectată.

 Acest pas important este pentru fiecare român care
merită servicii publice de calitate și o infrastructură la
standarde europene!



Întâlnire oficială cu reprezentanți ai 

companiei Wood & Company Financial 

Services

 În cadrul dialogului am evidențiat
angajamentul Guvernului, reflectat în
PNRR, de a lista încă trei companii de stat
în anii următori, un pas esențial în
consolidarea transparenței și eficienței
corporative.

 Totodată, am discutat despre importanța
atragerii pe Bursa de Valori București (BVB)
a companiilor cu acționariat românesc,
care au cunoscut succesul pe piețe
internaționale, exemplul UiPath fiind un
model inspirațional. Listări de acest
calibru, facilitate de profesioniști precum
Wood&Company Financial Services, nu doar
că sporesc capitalizarea BVB, dar și
amplifică prestigiul bursei noastre
naționale.



Reuniune cu Nadia Calvino, Președinta Băncii

Europene de Investiții, și Marcel Ciolacu,

Prim-ministrul României, pentru a discuta

prioritățile de finanțare ale BEI în România

Prezentă în România din 1991, BEI a acordat

finanţare de circa 19,6 miliarde euro, atât

pentru proiecte de anvergură din economie, cât

și pentru proiecte desfășurate de întreprinderi

mici și mijlocii (IMM) și întreprinderi cu

capitalizare medie (mid-caps) din România, prin

12 intermediari financiari.
Ȋn calitatea mea de membru în Consiliul de

Administrație al BEI îmi doresc să susțin atât

companiile de stat cât și companiile private din

România să atragă finanțări ieftine și cu termene

de rambursare avantajoase.



Întâlnire oficială cu reprezentanți 

ai Citi (Corporate&Investment

Bank) din Londra
 Evoluția guvernanței corporative a

întreprinderilor de stat și atragerea pe

Bursa de Valori București (BVB) a

companiilor cu acționariat românesc au

fost teme centrale în cadrul întâlnirii

oficiale cu distinșii reprezentanți ai

companiei Citi (Corporate & Investment

Bank) din Londra.

 Listările planificate, care vor beneficia de

suportul profesioniștilor din domeniul

financiar, cum ar fi cei de la Citi Bank, au

un impact pozitiv nu doar asupra

capitalizării BVB, ci și asupra bursei

naționale. Aceste acțiuni contribuie la

atragerea de investitori, la dezvoltarea

pieței de capital locale și la consolidarea

încrederii în mediul de afaceri din

România.



 Este structura cea mai înaltă de 

coordonare a procesului de 

aderare, condusă de prim-ministru, 

la care participă conducătorii 

tuturor instituțiilor implicate în 

procesul de aderare, fie că e vorba 

despre ministere sau alte instituții. 

 În cadrul reuniunii din luna mai 

2024 s-a analizat progresul 

României în direcția aderării la 

OCDE și s-au accentuat eforturile 

necesare, ce trebuie intensificate 

în perioada următoare.

Comitetul Național 

pentru aderarea la 

OCDE, Palatul Victoria



3. Conferințe și summit-uri



Conferința anuală a 

FBN România

 Am avut privilegiul să particip la
Conferința anuală organizată de
Asociația Family Business Network
România (FBN România), având ca temă
"Generația următoare în business –
Provocări și obstacole", adresându-se
moștenitorilor marilor afaceri de familie
din România.

 Am discutat despre transferul de valori
către generațiile următoare de
antreprenori și am prezentat inițiative
guvernamentale pentru susținerea
companiilor private.



Romanian Venture Forum

 La Romanian Venture Forum, am

evidențiat importanța alocării de 30 de

milioane de euro pentru IPO în PNRR.

Această inițiativă nu numai că sprijină

Bursa din București, dar oferă și o

oportunitate semnificativă pentru

companii de a-și rambursa cheltuielile în

mod legal.

 Am îndemnat actorii venture capital,

inovatorii și start-up-urile să contribuie

cu idei pentru îmbunătățirea

instrumentelor financiare. Împreună,

putem identifica soluții care să ofere

companiilor flexibilitatea necesară pentru

a prospera.

 În viziunea mea, în România, provocarea

principală nu este finanțarea, ci expertiza

tehnică și instrumentele financiare.

 Doar lucrând împreună putem găsi cele

mai bune soluții pentru start-up-uri.



Evenimentul organizat de Banca 

Mondială și IFC  - Sectorul privat: 

Cheia către un viitor sustenabil!

 Evenimentul organizat de Banca Mondială și
IFC a marcat lansarea Raportului de
Diagnostic al Sectorului Privat din România.

 Sectorul privat în România joacă un rol
esențial în accelerarea creșterii economice și
în tranziția către o economie verde. Raportul
scoate în evidență necesitatea unor investiții
urgente în infrastructură, pentru a susține
acest progres.

 Trei domenii sunt în centrul atenției:
energia, cu un accent pe sursele
regenerabile, transportul, atât la nivel
național, cât și urban, sectorul financiar, prin
digitalizare, pentru a promova incluziunea
financiară și tranziția ecologică.

 Prioritizarea acestor sectoare va stimula
creșterea durabilă și productivă, promovând
o economie verde și incluziunea socială.



Gala Financial Intelligence Awards

 Am fost onorat să particip la Gala Financial
Intelligence Awards, unde au fost celebrate
excelența și performanța din mediul de
business.

 Din Luxemburg, de la Banca Europeană de
Investiții, prin platformă on-line de data
aceasta, am transmis cele mai bune gânduri și
împărtășesc același obiectiv de performanță,
atât în calitate de membru în Consiliul de
Administrație al BEI, cât și ca președinte
AMEPIP.

 În discursul meu, am evidențiat importanța
guvernanței corporative și necesitatea de
performanță în sistemul companiilor de stat.
Susțin transparența și eficientizarea pentru
apropierea companiilor de nevoile românilor.



Conferința "România responsabilă"

 La conferința "România responsabilă",

organizată de Asociația "Inițiativa

Ecologică Europeană" și "Uniunea

Ziariștilor Profesioniști din România",

am avut onoarea de a discuta despre un

subiect esențial: responsabilitatea

întreprinderilor publice în contextul

dezvoltării sustenabile a României.

 În 2022, întreprinderile publice au

demonstrat că pot fi un pilon de

stabilitate și contribuție pozitivă la

bugetul de stat, generând 7 miliarde de

lei sub formă de dividende. Este o

dovadă clară că, dincolo de

preconcepțiile existente, aceste

entități pot juca un rol crucial în

economia națională.

 Chiar dacă anumite provocări rămân cu

un management eficient și o

guvernanță corporativă solidă,

potențialul acestora este imens.



ZF Capital Markets Summit 2024

 La ZF Capital Markets Summit 2024, am avut ocazia să subliniez amploarea și importanța misiunii
AMEPIP în economia României. Supervizăm un sector semnificativ - 7% din economia țării, 216
companii deținute direct de Guvernul României și aproximativ 1200 de companii deținute de
autoritățile publice locale. Rolul nostru? Să fim un far în guvernanța corporativă!

 Prin rapoarte detaliate și soluții bine gândite, ne propunem ca AMEPIP să lumineze calea pentru
îmbunătățirea performanțelor întreprinderilor publice. O prioritate majoră pentru AMEPIP este
demararea procedurilor de selecție, conform OUG 109/2011, esențială pentru a asigura un
management eficient și transparent.

 Misiunea noastră este clară: a aduce progres, inovație și excelență în sectorul public!



Discuție interactivă privind guvernanța 

corporativă la Henley Business School

Henley Business School

Am avut plăcerea de a
participa la o discuție foarte
interactivă cu participanții
seriei a 7-a a Programului de
Master în Arte în Practică și
Directoratie de la Henley
Business School, organizată
în parteneriat cu Envisia -
Boards of Elite.

Tema centrală a discuției a
fost actualizarea și
îmbunătățirea guvernanței
corporative în companiile de
stat din România.



Reuniunea Asociației 

Administratorilor 

Independenți AAI

 Expertiza membrilor AAI în

Consiliile de Administrație ale

întreprinderilor publice poate

contribui semnificativ la

îmbunătățirea guvernanței

corporative în România prin

colaborarea cu AMEPIP în

schimbul de cunoștințe și practici

bune.

 Am avut plăcerea de a participa la

reuniunea Asociației Administratorilor

Independenți (AAI), unde am prezentat

Corpul Administratorilor Publici

dezvoltat de către AMEPIP. Detalii:

https://amepip.gov.ro/corpul-

administratorilor-publici/

https://amepip.gov.ro/corpul-administratorilor-publici/


Prezentarea Tabloului de Bord 

la Turnaround Management 

Association România
 Am avut privilegiul de a prezenta în fața

profesioniștilor din cadrul organizației

Turnaround Management Association România,

la sfârșitul lunii mai, Tabloul de Bord dedicat

monitorizării indicatorilor de performanță ai

companiilor de stat, un instrument unic în

România.

 AMEPIP își asumă responsabilitatea principală

de a monitoriza, evalua și îmbunătăți

performanța întreprinderilor publice prin

rapoarte consolidate și propuneri de soluții,

inclusiv de a interveni în cazul în care se

identifică abateri sau nerespectarea

indicatorilor-cheie de performanță.

 Evaluarea atentă a performanței companiilor 

de stat rămâne o prioritate esențială pentru 

noi!



4. Evenimente externe 



Banca Europeană de Investiții - Luxemburg

 Ca membru al Consiliului de

Administrație al Băncii

Europene de Investiții din

partea României, am aprobat

în luna februarie un pachet de

finanțare de 600 de milioane

de euro pentru două proiecte

majore de infrastructură

feroviară în România.

 În urmă cu doi ani, în 2022,

când lucram ca secretar de

stat la Ministerul Finanțelor,

am contribuit la elaborarea

memorandumului care a

subliniat necesitatea vitală a

acestor investiții în sectorul

feroviar.



Banca Europeană de 

Investiții - Luxemburg 

 La ședința Consiliului de
administrație al Băncii Europene de
Investiții din luna mai 2024, am
intensificat sprijinul pentru
industria europeană de securitate și
apărare.

 Am aprobat 4,5 miliarde de euro
pentru noi finanțări pentru a susține
proiecte în domeniile prioritare
strategice de acțiune pentru climă,
inovare tehnologică și agricultură.

 În România, Banca Europeană de
Investiții a semnat și o finanțare de
15 milioane de euro cu Societatea
Energetică Electrica SA. Această
finanțare va crește expunerea
totală de finanțări la 240 de
milioane de euro.



 Am făcut parte din delegația

României la reuniunea OCDE, de la

Paris, în luna martie 2024, alături de

colegii mei din cadrul Guvernului.

 Am fost impresionat de

recunoașterea eforturilor noastre în

guvernanța corporativă!

 La AMEPIP avem o viziune clară: să

aducem mai multă transparență,

eficiență și inovație în gestionarea

companiilor de stat.

 E important să folosim aceste

oportunități pentru a atrage

investiții în țara noastră și a crea un

mediu de afaceri mai sănătos.

OCDE

OCDE OCDE

Reuniunea OCDE de 

la Paris



Vizită la Bruxelles –

colaborarea cu 

Comisia Europeană

 La Bruxelles, am avut

oportunitatea să prezint în

fața oficialilor europeni

activitatea distinctivă a

AMEPIP, subliniind totodată

angajamentul nostru ferm

în atingerea obiectivelor

PNRR și în procesul de

aderare la OCDE.

 Operaționalizarea AMEPIP şi colaborarea cu Comisia Europeană

reprezintă o ocazie unică pentru a arăta beneficiile guvernanței

corporative în România, având întreprinderi publice mai

performante, mai transparente şi care să atragă investiţii şi

locuri de muncă bine plătite.



Eforturile  României de a reforma 

guvernanța corporativă, recunoscute 

de OCDE, la Tashkent

 Eforturile României de a reforma guvernanța
companiilor de stat au fost recunoscute de
#OCDE, în cadrul atelierului tehnic de lucru
”Sprijinirea reformei și a privatizării
întreprinderilor de stat din Uzbekistan”,
desfășurat la Tashkent la începutul lunii iunie.

 Măsurile implementate de Guvern și AMEPIP
transformă România într-un exemplu de bune
practici, demonstrând transparență,
responsabilitate și competitivitate în selecția
consiliilor de administrație.

 România a fost invitată să împărtășească
experiența sa recentă în reforma guvernanței
corporative cu alte țări interesate de acest
domeniu.

 AMEPIP rămâne dedicată implementării riguroase
a standardelor de guvernanță corporativă în toate
companiile de stat, asigurând un management
performant, esențial pentru parcursul României
către aderarea la OCDE.



România consolidează 

guvernanța corporativă, 

prin colaborarea cu OCDE

 Colaborarea strânsă cu OCDE va contribui la o gestionare mai eficientă și

transparentă a întreprinderilor publice, prin alinierea României la

practicile internaționale de guvernanță corporativă.

 În luna iunie, am participat la Paris
la o serie de întâlniri tehnice de
lucru cu experți ai OCDE, pentru a
discuta și clarifica demersurile
necesare pentru consolidarea
guvernanței corporative în
România.

 Experții OCDE și-au exprimat
sprijinul ferm pentru eforturile
României de a implementa
standardele internaționale de
guvernanță corporativă, subliniind
importanța angajamentelor
asumate de țara noastră în cadrul
PNRR.



Banca Europeană de 

Investiții - Luxemburg 

 Am participat, în iunie 2024, la Consiliul

de Administrație al Băncii Europene de

Investiții (BEI), la care am luat decizii

importante pentru cetățenii Europei.

 Am aprobat o finanțare impresionantă,

de aproape 12,8 miliarde euro, pentru

proiecte cheie și inițiative de

modernizare în infrastructura de

transport, energie, sănătate și inovare.

 Investițiile BEI vor stimula creșterea

economică, sporind reziliența

europeană, dar vor contribui și la

îmbunătățirea calității vieții și a

bunăstării sociale a cetățenilor

europeni, inclusiv în România.



Întrevedere cu reprezentanți ai GBIS, la Tokyo: 

Consolidarea cooperării economice româno-nipone
 În data de 25 iunie, la Tokyo, am avut plăcerea să mă

întâlnesc cu un grup de lucru al Global Business
Investment Support Office, din cadrul Cabinetului
Secretariatului Guvernului Japoniei, condus de domnul
Koyu Izumi, consilierul premierului nipon și șeful GBIS.

 Întâlnirea cu reprezentanții GBIS, în marja Forumului
pentru Inovare România-Japonia, care se desfășoară în
capitala niponă în perioada 26-28 iunie, a reprezentat
o ocazie excelentă de a evidenția oportunitățile de
investiții în România, subliniind totodată perspectivele
de consolidare a cooperării româno-nipone în cadrul
Parteneriatului Strategic.

 Subiectele abordate au vizat promovarea investițiilor
între România și Japonia în sectoare de viitor, prin
organizarea unui workshop în România, la sfârșitul
anului, dedicat companiilor de stat românești și
japoneze, precum și prin dezvoltarea unor
parteneriate public-private cu firmele nipone, pentru
a putea fi create noi direcții de dezvoltare economică
şi socială pentru țara noastră. Aceste parteneriate ar
putea facilita transferuri de tehnologie și know-how,
inovare și cercetare, stimulând creșterea economică și
crearea de locuri de muncă.



Forumul pentru Inovare România-Japonia, 

oportunitate de consolidare a Parteneriatului 

Strategic dintre cele două țări

 Am subliniat, în cadrul Forumului, dorința de a digitaliza
companiile de stat din România, proces care le-ar putea
aduce la un cu totul alt nivel de performanță, cu atât mai
mult cu cât acestea reprezintă nu mai puțin de 7% din
economia națională. Astfel, digitalizarea întreprinderilor
publice le-ar ajuta să fie mai sustenabile și mai
rezistente pe timp de criză.

 În concluzie, am reiterat importanța colaborării dintre
companiile românești și cele japoneze, care ar fi o mare
oportunitate pentru ambele țări pentru a dezvolta
proiecte foarte puternice, ar putea atrage investiții și ar
oferi locuri de muncă mai bine plătite.

 În perioada 26-28 iunie, am fost prezent la cea de a doua ediție a
Forumului pentru Inovare România-Japonia, care s-a desfășurat
pentru prima dată în Japonia. În cadrul evenimentului care a avut
loc la Tokyo, fiind găzduit de Organizația Japoneză pentru Comerț
Exterior am subliniat importanța colaborării dintre companiile din
țara noastră și cele nipone.

 Am fost impresionat de prezența unui număr însemnat de persoane
din multe sectoare de activitate economică, dar și de oficiali din
ambele țări, ceea ce arată că parteneriatul strategic semnat anul
trecut de președintele României a adus valoare și produce rezultate
concrete.



Tokyo: Resursele japoneze și expertiza niponă vor juca 

un rol important în dezvoltarea României
 La Tokyo, am avut onoarea de a participa la o întâlnire cu

reprezentanți ai Băncii Japoneze pentru Cooperare

Internațională (JBIC). În cadrul întâlnirii, am atins o serie de

subiecte decisive pentru tot ceea ce înseamnă viitoarea

colaborare dintre ambele țări în domenii cheie precum

investițiile de capital, emisiunile de obligațiuni, mediul și

energia regenerabilă.

 Astfel, reprezentanții JBIC au declarat că sunt interesați de

cofinanțarea "Fondului de Fonduri", un instrument pentru

finanțarea de start-up-uri în valoare de 400 de milioane de euro

gestionat de Guvernul României împreună cu European

Investment Fund.

 De asemenea, s-a discutat despre oportunitatea colaborării

pentru operaționalizarea Băncii de Investiții și Dezvoltare a

României. Reprezentanții băncii nipone au exprimat interesul

pentru semnarea unui memorandum, prin care vor oferi

asistență tehnică în identificarea și dezvoltarea unor

instrumente financiare comune.

 Totodată, oficialii JBIC au manifestat interesul și pentru

achiziționarea de obligațiuni Samurai denominate în yeni

japonezi (Samurai Bonds), emise de Ministerul Finanțelor.



𝐑𝐨𝐦â𝐧𝐢𝐚, 𝐝𝐚𝐭ă 𝐞𝐱𝐞𝐦𝐩𝐥𝐮 𝐝𝐞 𝐎𝐄𝐂𝐃
î𝐧 𝐔𝐜𝐫𝐚𝐢𝐧𝐚 𝐩𝐞𝐧𝐭𝐫𝐮 𝐞𝐟𝐨𝐫𝐭𝐮𝐫𝐢𝐥𝐞 𝐝𝐢𝐧
𝐝𝐨𝐦𝐞𝐧𝐢𝐮𝐥 𝐠𝐮𝐯𝐞𝐫𝐧𝐚𝐧ț𝐞𝐢
𝐜𝐨𝐫𝐩𝐨𝐫𝐚𝐭𝐢𝐯𝐞 ș𝐢 𝐦𝐨𝐧𝐢𝐭𝐨𝐫𝐢𝐳𝐚𝐫𝐞𝐚
î𝐧𝐭𝐫𝐞𝐩𝐫𝐢𝐧𝐝𝐞𝐫𝐢𝐥𝐨𝐫 𝐩𝐮𝐛𝐥𝐢𝐜𝐞

 Am avut o intervenție, la sfârșitul lunii iunie, în cadrul celei de a doua sesiuni a
workshop-ului online ”Construirea unei politici de proprietate”, privind sprijinirea
reformei întreprinderilor de stat din Ucraina, unde am prezentat pașii importanți pe care
i-a făcut România în domeniul guvernanței corporative, dar și etapele parcurse în ceea
ce privește politica de proprietate a statului.

 Am prezentat cazul listării pe bursă a companiei Hidroelectrica, acesta fiind un exemplu
reușit de implementare a standardelor de guvernanță corporativă, care ne-a permis să
atragem experți în consiliile de administrație ale întreprinderilor de stat și să
profesionalizăm politica de proprietate a statului. Astfel, în cazul Hidroelectrica, am
reușit să desfășurăm cel mai mare IPO din istoria Europei de Est și al treilea din lume.

 Am subliniat, de asemenea, că sectorul public din România este puternic, aproximativ 7%
din PIB-ul României fiind generat de întreprinderile de stat. De asemenea, avem 234 de
întreprinderi de stat deținute direct de Guvern, prin urmare, politica de proprietate este
foarte relevantă.

 Mi-am exprimat convingerea că strânsa colaborare cu experții OECD și cu Comisia
Europeană ne va ajuta să avem întreprinderi de stat mai transparente și mai
performante, care vor putea atrage investiții și vor oferi locuri de muncă mai bine
plătite pentru cetățenii români.



5. Prezențe în mass-media



Mihai Precup, numit președintele 

AMEPIP după ce a câștigat concursul 

organizat de SGG / Precup are un 

profil de tehnocrat, cu o vastă 

experiență în instituții bancare din 

Luxembourg şi Franţa

https://www.capital.ro/mihai-precup-numit-

presedinte-al-amepip.html

https://www.capital.ro/mihai-precup-numit-presedinte-al-amepip.html


Interviu Mihai Precup, la Radio Europa FM: Rolul nostru este 

de a avea grijă de avuția statului, de patrimoniul statului! 

Am discutat despre 

provocările și 

direcțiile viitoare în 

gestionarea 

companiilor de stat 

și despre 

potențialul 

parteneriatelor 

public-private în 

România

https://www.youtube.com/live/ZswIkloRjO8?feature=shared

https://www.youtube.com/live/ZswIkloRjO8?feature=shared


Operaționalizarea AMEPIP

Operaţionalizarea Agenţiei pentru

Monitorizarea şi Evaluarea

Performanţelor Întreprinderilor

Publice şi colaborarea cu OCDE

este o ocazie unică pentru a arăta

beneficiile guvernanţei

corporative în România, având

întreprinderi publice mai

performante, mai transparente şi

care să atragă investiţii şi locuri

de muncă bine plătite, a declarat,

marţi, preşedintele AMEPIP, Mihai

Precup.

https://www.zf.ro/burse-fonduri-mutuale/bursa-mihai-

precup-amepip-am-dezvoltat-un-tablou-de-bord-

pentru-a-22332790

https://www.zf.ro/burse-fonduri-mutuale/bursa-mihai-precup-amepip-am-dezvoltat-un-tablou-de-bord-pentru-a-22332790


Până la finalul acestui an o să aflăm care sunt

acele companii de stat ce urmează să fie

listate la bursă, pentru că este nevoie de cel

puțin un an pentru a pregăti o întreprindere

publică pentru a fi listată, a declarat

președintele Agenţiei pentru Monitorizarea şi

Evaluarea Performanțelor Întreprinderilor

Publice (AMEPIP), Mihai Precup.

https://www.agerpres.ro/economic-

intern/2024/03/18/precup-amepip-despre-

listarea-companiilor-de-stat-pana-la-final-de-an-

o-sa-stim-orientativ-care-sunt-acelea--1266362

Președintele AMEPIP, Mihai Precup, 

despre listarea companiilor de stat: 

Până la final de an o să știm orientativ 

care sunt acelea

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2024/03/18/precup-amepip-despre-listarea-companiilor-de-stat-pana-la-final-de-an-o-sa-stim-orientativ-care-sunt-acelea--1266362


Interviu  acordat de Mihai Precup pentru Financial 

Intelligence: ”Agenția pentru Monitorizarea și 

Evaluarea Performanțelor Întreprinderilor 

Publice (AMEPIP) va monitoriza 7% din economia 

României – peste 1400 de companii ale statului”

https://financialintelligence.ro/interviu-mihai-precup-

agentia-pentru-monitorizarea-si-evaluarea-

performantelor-intreprinderilor-publice-amepip-va-

monitoriza-7-din-economia-romaniei-peste-1400-de-

companii-ale-statului/

https://financialintelligence.ro/interviu-mihai-precup-agentia-pentru-monitorizarea-si-evaluarea-performantelor-intreprinderilor-publice-amepip-va-monitoriza-7-din-economia-romaniei-peste-1400-de-companii-ale-statului/


Participare la emisiunea 

“Academia de Guvernanță”, 

difuzată pe Profit News TV, 

împreună cu doamna Gabriela 

Hartescu, decan și membru 

fondator ENVISIA, cu care 

AMEPIP a semnat un parteneriat 

educațional în ceea ce privește 

principiile guvernanței 

corporative. ”Provizoratele sunt 

o boală pentru companiile de 

stat. Nu ai cum să le pui criterii 

de performanță. Angajăm 

experți independenți”

https://www.profit.ro/academia-de-
guvernanta/video-profit-news-tv-academia-
guvernanta-mihai-precup-amepip-
provizoratele-reprezinta-boala-nivelul-
companiilor-gabriela-hartescu-envisia-apare-
necesarul-unor-competente-le-regasim-sala-
consiliu-21662004

https://www.profit.ro/academia-de-guvernanta/video-profit-news-tv-academia-guvernanta-mihai-precup-amepip-provizoratele-reprezinta-boala-nivelul-companiilor-gabriela-hartescu-envisia-apare-necesarul-unor-competente-le-regasim-sala-consiliu-21662004

